
VASA HUNDUTSTÄLLNING 

År 1988 bildade Vasa Hundklubb, Vasa Kennelförening, Kvarkens Retrievers och 

Österbottens Älghundklubb en arrangörsgrupp under samlingsnamnet Vasa 

Hundutställning, för arrangemang av alla rasers och INT utställningar. Den första alla 

rasers hundutställning ordnades år 1990 utomhus på Korsholms skolor och även 

följande år 1991 var platsen densamma. Det första året var hundantalet 1005 st. och 

det var en liten besvikelse, men resultatet gick dock rejält på plus och det gav 

arrangörskommittén tro en fortsättning. Den första utställningskommittén bestod av: 

Esko Nurminen ordf., Berit Ek vice o, Tiina Lahtinen, sekr., Bjarne Westerback 

kassör, Bengt Ekholm kommissarie, Gun Berg, Susanne Heinonen, Jouni Karukivi, 

Karin Bergbom utst. instr. 

 

Följande gång som gruppen stod i tur att arrangera var år 1993 och då flyttades 

utställningen inomhus till KK-hallen i Strömberg Park (ABB). Åren 1996 och -97 var 

utställningsplatsen densamma och speciellt till utställningen -97 som var av INT 

status kom det mycket hundar, hela 2594 st.  

När följande Alla rasers utställning skulle arrangeras år 1999 var gruppen igen utan 

hall och man var tvungen att förlägga utställningen till Travbanan. Det kom endast 

1152 hundar. 

År 2000 hade vi igen en INT utställning men från Botniahallen kom det back och en 

nödlösning med Tennis center var enda utvägen. Det kom 2552 hundar och platsen 

var ju helt enkelt för liten. Det var för trångt men utställningen genomfördes och 

efteråt kom det kritik från Kennelklubben. 

När vi nästa gång stod i tur var år 2003 och det var en INT utställning. Enda 

alternativet var att förlägga den till Travbanan i augusti och därvid hundantalet sjönk 

till 1773 st.  

I och med INT och Alla raser hundutställningen år 2004 fick tillträde till Botniahallen, 

gick utställningen in i en ny fas och dess status höjdes väsentligt. Det första året var 

utställningen av rangen Alla raser och hundantalet på 1572 st. blev en besvikelse. 

Men trots att vi hade avsevärt högre kostnader i Botniahallen fick vi den att gå runt 

och det blev en utmaning för följande gång, år 2006. Från och med år 2007 har det 

varje år i april ordnats INT-utställningar i Botniahallen.  

Ett år som vi alla minns var år 2010, då Islands vulkan med sitt moln av aska satte 

stopp för all flygtrafik över Norden. Detta skedde två dagar före vår utställning och vi 

hade ca 15 utländska domare på kommande till Vasa. Vi fick hjälp från 

Kennelklubben att ersätta de utländska domarna med inhemska och vi kunde 

genomföra utställningen. De flesta hundägare visade förståelse för den uppkomna 

situationen.  

Det största antalet utställare hittills uppnåddes år 2011 med 3482 hundar. År 2023 

kom det 2852 hundar till utställningen. Under åren 2004-2023 har Botniahallen dragit 

46143 hundar och Vasa Hundutställning från första början år 1990 till år 2023 totalt 

över 60000 hundar.  



VAASAN KOIRANÄYTTELY  

Vuonna 1989 perustivat Vaasan Koirakerho, Vaasan Kennelyhdistys, Merenkurkun 
Noutajat ja Österbottens Älghundklubb Vaasan Koiranäyttely nimikkeen alle 
työryhmän kaikkien rotujen ja KV-näyttelyjä varten. Ensimmäinen kaikkien rotujen 
koiranäyttely järjestettiin ulkonäyttelynä v. 1990 Mustasaaren maatalouskoulujen 
alueella, myös seuraavana vuonna näyttely järjestettiin samalla paikalla. 
Ensimmäiseen näyttelyyn tuli 1005 koiraa ja se oli pieni pettymys, mutta tulos oli 
plussan puolella ja antoi toimikunnalle uskoa tulevaisuuteen. Ensimmäisessä 
toimikunnassa istui: Esko Nurminen pj., Berit Ek vara pj., Tiina Lahtinen, siht., Bjarne 
Westerback rahastonh., Bengt Ekholm järjestelypääll., Gun Berg, Susanne 
Heinonen, Jouni Karukivi ja Karin Bergbom näyttelyohjaaja.  
 
Seuraava järjestelyvuoro tuli v. 1993 ja silloin näyttely muutti sisätiloihin, KK-halliin 
Strömberg-parkin alueella. Vuosina 1996 - 97 näyttelypaikka oli sama. Vuoden -97 
näyttelyyn, joka oli KV-näyttely, tuli paljon koiria, kaikkiaan 2594 kpl. 
Seuraava näyttely v 1999 oli Kakkien rotujen näyttely. Toimikunnan piti hakea uutta 
näyttelyhallia, mutta kun hallia ei löytynyt, oli pakko siirtää näyttely Raviradalle. 
Näyttelyyn tuli ainoastaan 1152 koiraa. 
Vuonna 2000 ohjelmassa oli KV-näyttely, tällöin Botniahallin kanssa käytiin 
neuvotteluja ilman tulosta. Viimeinen hätäratkaisu oli Tennis center. Näyttelyyn 
ilmoitettiin 2552 koiraa ja halli oli siihen määrään liian pieni. Ahdasta oli, mutta 
näyttely saatiin läpivietyä. Jälkeenpäin tuli kritiikkiä Kennelliiton taholta. 
Vuonna 2003 olimme taas järjestelyvuorossa, näyttely oli kansainvälinen. Ainoa 
vaihtoehtomme oli sijoittaa näyttely Raviradalle elokuussa, tällöin koiramäärä jälleen 
putosi 1773 kpl. 
Kun Vaasan kansainvälinen, kaikkien rotujen koiranäyttely vuonna 2004 sai luvan 
astua Botniahalliin, näyttely siirtyi uuteen vaiheeseen ja sen status nousi 
huomattavasti. Ensimmäinen näyttely oli Kaikkien rotujen näyttely ja koiramäärä jäi 
1572 kpl, mikä oli toimikunnalle pettymys. Vaikka järjestelykustannukset 
Botniahallissa olivat huomattavan suuret, saimme talouden pyörimään. Tästä 
saimme lisähaasteita järjestelyihin vuodelle 2006.  Vuodesta 2007 alkaen on Botnia 
hallissa järjestetty joka vuosi KV koiranäyttely. 
Vuosi, joka on jäänyt kakkien mieleen, oli vuosi 2010, kun Islannin tulivuoresta levisi 
tuhkapilviä, jotka seisottivat kaiken lentoliikenteen Pohjolassa. Tämä tapahtui kaksi 
päivää ennen koiranäyttelyä ja meille piti tulla noin 15 ulkomuototuomaria ulkomailta. 
Silloin saimme Kennelliitolta apua, he järjestivät tilalle kotimaisia tuomareita ja 
näyttely voitiin viedä läpi. Useimmat koiranomistajat osoittivat ymmärtävänsä 
sattuneen tilanteen.  
 
Suurin koiramäärä tähän asti Botniahallissa saavutettiin vuonna 2011, jolloin oli 
ilmoitettu 3482 koiraa. Vuonna 2023 oli 2852 koiraa. Kaiken kaikkiaan Botniahallin 
näyttelyissä vuosina 2004-23 on käynyt 46143 koiraa ja Vaasan Koiranäyttelyissä 
vuodesta 1990 lähtien yhteensä yli 60000 koiraa. 
 


